

学术动态

【字体: 小 大】

## 第三届世界环境史学大会征文启事

作者: 文章来源: 历史的生态学畅想微信公众号 更新时间: 2018年03月19日

### 会议征文

The International Consortium of Environmental History Organizations (ICEHO) invites proposals for the 3rd World Congress of Environmental History, to be held in 22-26 July 2019 in Florianópolis, Brasil.

第三届世界环境史学大会将于2019年7月22-26日在巴西弗洛里奥诺波利斯举行,世界环境史学会(ICEHO)在此向学界同仁发出征稿邀请。

### 会议主题&主办方

Convergences: The Global South and the Global North in the Era of Great Acceleration

Host: The Federal University of Santa Catarina (Universidade Federal de Santa Catarina, UFSC)

合流: 大加速时代的南方世界与北方世界

主办方: 圣卡特琳娜联邦大学 (Universidade Federal de Santa Catarina, UFSC)

The 3rd World Congress of Environmental History invites scholars from different disciplines to situate environmental history in a planetary perspective. The categories “Global South” and “Global North” are historically-charged, created in the 20th century. They point to the diversity and the inequality of past and present human societies, and how they have transformed their landscapes, exploited natural resources, and connected with each other. The challenges posed by these connections and the dynamics of human and non-human communities have gained urgency in what has been called the Era of Great Acceleration. From their historical studies of rivers, cities, mountains, forests and plantations, to world transmigration narratives for plants, animals, diseases, people and commodities, historians and other environmental humanities scholars add to the debate on how to address the environmental challenges of the 21st century. The program committee seeks to further discussions that cross disciplinary or conceptual divides in new ways. We especially invite proposals that span gender, generational, and geographic differences among presenters as well as topics.

第三届世界环境史学大会邀请各个领域的学者,将环境史置于星球史的视角下进行考察。“南方世界”与“北方世界”的分类是20世纪产生的历史名词,旨在指出南方国家与北方国家历史上与今日呈现出的多元与不平等,以及它们是如何改变它们的地貌、开采自然资源,并彼此联系。这两个世界的互相联系,以及人类社会与自然社群之间的互动在大加速时代受到了越来越紧迫的挑战。通过研究它们的河流、城市、山脉、森林和种植园,通过研究世界范围内植物、动物、疾病、人类与商品的交换,环境史家和其他环境学者加入了“如何书写我们21世纪面临的环境危机”的讨论。组委会希望寻求更多更深入的跨学科讨论,或是新概念的发现。我们尤其欢迎来自不同性别、不同代际、不同地理环境的参会者与主题发言。

### 推荐信息

- 顾维钧档案数据库正式上线
- “第五届抗日战争史青年...”
- 第八届晚清史研究国际学...
- “第二届中华民国史青年...”
- 王建朝: 2016年中国近代...

### 最新热门

- 所领导
- 近代史研究所学术委员会
- 经济史研究室
- 马克思主义史学理论与文化史...
- 《近代史研究》编辑部
- 中外关系史研究室
- 台湾史研究室
- 中国社会科学院台湾史研究中心
- 中国社会科学院近代史研究所...
- 办公室

### 专题栏目 more

- 马克思主义与史学研究
- 郭沫若中国历史学奖
- 抗战文献数据平台
- 青年读书会
- 《胡适研究通讯》

### 投稿须知

The program committee invites panel, roundtable, individual paper, and poster proposals for the congress. We prefer to receive complete session proposals but will endeavor to construct sessions from proposals for individual presentations. Sessions will be scheduled for 1.5 hours. No single presentation should exceed 15 minutes, and each roundtable presentation should be significantly shorter than that, as roundtables are designed to maximize discussion among the speakers and with the audience. Commentators are allowed but not required.

组委会欢迎小组讨论、圆桌讨论、个人论文和学术海报的投稿。我们希望收到与环节主题相符的投稿，但也会尽可能创造环节为单独发表提供机会。每环节时长设定为1.5小时，单人发言不得超过15分钟，圆桌发言应比之更短，因为圆桌讨论旨在尽可能扩大发言者与听众的讨论。评论人可以有，但并非必需。

The program committee encourages non-conventional sessions that experiment with creative formats, such as hands-on workshops, tool demonstrations, and open discussion forums. To submit a proposal for an experimental session, please provide a 300-word abstract describing the activity.

组委会鼓励非传统、运用创意形式的实验性会议板块，例如手工工作坊、利用工具的展示、公开论坛等。如果想就实验性会议板块议程进行投稿，请提供一份300字摘要，简要描述其主要活动。

To maximize participation, we encourage session proposals with more participants giving shorter presentations (e.g., four presenters at 12 minutes each). Please note that individuals can be a primary presenter in only one panel, roundtable, or other session proposal, but can also serve as chair or commentator in a second session proposal.

为了尽可能提高与会学者的参与度，我们鼓励能够使更多参与者进行简短发表的议程提案。请注意同一个参会者只能在一个小组/圆桌/板块进行发言，但可以作为另一个板块的主持人或者评论人。

A limited number of travel bursaries will be available for students and junior scholars.

大会可以为学生与青年学者提供一部分旅费支持。

### 投稿地址

To submit a proposal, see:

<https://convention2.allacademic.com/one/iccho/iccho19/>

Deadline for submissions: 10 September 2018

投稿截止日期: 2018年9月10日

All presenters and other participants are expected to register for the annual meeting. Membership in ICEHO is not required. If you have any questions, please contact: [wceh2019@gmail.com](mailto:wceh2019@gmail.com)

分享到: [QQ空间](#) [新浪微博](#) [腾讯微博](#) [人人网](#) [微信](#) [豆瓣网](#) [Facebook](#) [Twitter](#) [打印](#)

上一篇: [“第五届抗日战争史青年学者研讨会”通知\(第一号\)](#)    下一篇: [郑天挺先生新刊遗著发布会日程](#)



返回首页 | 联系我们 | 网站地图 | 版权声明  
中国社会科学院近代史研究所 版权所有 京ICP备05055195号  
CN22

本院网站链接

友情链接